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حسنتوکلنیا:
»چند می گیری 

گریه کنی۲« 
امسال نمی آید

تهیه کننده فیلــم سینمایــی »چند می گیری 
گریه کنی۲« با اشاره به شرایط نامساعد حاکم بر 
سینماها و ناکافی بودن وعده های حمایتی ارشاد 
تاکید کرد که امسال این فیلم اکران نخواهد شد. 
تهیه کننده فیلم سینمایی »چند می گیری گریه 
کنی ۲« به کارگردانی علی توکل نیا گفت: این فیلم 
خیلی وقت است که پروانه نمایش دریافت کرده اما 
با توجه به اینکه »چند می گیری گریه کنی۲« یک 
فیلم کمدی است فعلا دست نگه داشته ایم تا شرایط 
کرونا متعادل تر شود و ما هم مثل مردم کشورهای 
دیگر بتوانیم با رغبت از خانه بیرون بیاییم به همین 
دلیل فکر نمی کنم امسال بتوانیم این فیلم را به 
نمایش بگذاریم. وی افزود: در دو سال گذشته با 
فراگیری کرونا خیلی از ارگان ها مثل حوزه هنری 
مشغول بازسازی و توسعه سالن های سینمایی 
بودند، بخش خصوصی هم در این مدت در این زمینه 
فعال بود به نظرم اگر مسئولان جدید وزارت ارشاد 
بتوانند از این سالن ها حمایت کنند تا تجهیزات 
آنها کامل شود مساله اکران فیلم در روزهای بعداز 
کرونا بهتر می شود. اگر ارشاد پیگیر تکمیل این 
سالن ها شود می توان امیدوار بود که فیلم ها در 
تعداد بیشتری از سینماهــا به نمایش دربیاید. 
به همین ترتیب می توانیم چیزی حدود ۸۰ فیلم 
را به نمایش بگذاریم و به نظرم طی دو سال مساله 
ترافیک اکران هم حل می شود. این تهیه کننده با 
اشاره به فروش »دینامیت« بیان کرد: اگر از فیلم ها 
در مرحله تبلیغات حمایت شود فیلم ها می توانند به 
فروش خوبی برسند، »دینامیت« یک برنامه تبلیغاتی 
حساب شده و خوب داشت ضمن اینکه خدا کمکش 
کرد و توانست به فروش قابل توجه برسد، البته این 
موضوع شامل همه فیلم ها نمی شود. در این شرایط 
تنها فیلم های کمدی نمی فروشند فیلم های جدی 
هم می توانند به این فروش برسند برای مثال در 
شبکه نمایش خانگی نسبت به فیلم های جدی اقبال 
بیشتری شده است. توکل نیا اظهارکرد: تبلیغات 
تلویزیونی همیشه کم بوده است بیننده تلویزیون ما 
تنها 3۰ درصد از شبکه های ماهواره ای بیشتر است به 
همین دلیل باید تبلیغات زیادی در تلویزیون شود تا 
مخاطبان از فیلم های روی پرده اطلاع پیدا کنند در 
حال حاضر تبلیغات محصولات مختلف از شبکه های 
خارجی پخش می شوند اما تا نوبت تبلیغ کالاهای 
فرهنگی می رسد با توبیخ مواجه می شویم. سینمای 

ما همیشه این محدودیت ها را داشته است و دارد.
خلفوعدههایمسئولان

وی با اشاره به وعده های حمایتـــی ســازمان 
سینمایی مطرح کرد: وعده هایی که داده می شود 
هیچ پشتوانه ای ندارد اگر مسئولان وزارت ارشاد بر 
سر وعده هایش صادق باشند صاحبان فیلم ها نسبت 
به اکران تمایل پیدا می کنند اما متاسفانه ارشاد 
به دلایل مختلف فعلا خلف وعده کرده است. این 
تهیه کننده اظهارکرد: هرچند برخی راه حل اکران 
آنلاین را برای فیلم های مانده در صف اکران پیشنهاد 
می کنند اما نمی دانند که خیلی وقت ها پلتفرم ها 
نمی پذیرند که این فیلم ها را به نمایش بگذارند. این 
تهیه کننده گفت: در حال حاضر سینمادار ابتدا فیلم 
گیشه پسند را به نمایش می گذارد چون دو سال است 
که سینماها فروش خوبی را تجربه نکرده اند و الان 
احتیاج به پول دارند. ما نباید توقع داشته باشیم بعد 
از فروکش کردن کرونا فیلم های معمولی را به سرعت 
به نمایش بگذارند. مطمئن باشید خیلی از فیلم هایی 
که در حال حاضر در صف اکران هستند پیش از 
همه گیری کرونا در نوبت بودند و کسی تمایل به 
اکران آنها نداشت چه بسا بعضی از آنها وقتی به اکران 
آنلاین پیوستند انتظارداشتند وزارت ارشاد مثل 
فیلم های پرفروش از آنها حمایت کند در حالی که 
این شدنی نیست و اگر موضوع کرونا پیش نمی آمد 
این فیلم ها اصلا به نمایش درنمی آمدند. اتفاقا آنها 
از این فرصت پیش آمده استفاده کردند و از بحران 
خارج شدند. وی در پایان درباره »چند می گیری 
گریه کنی۲« اظهار کرد: قسمت دوم این فیلم دنباله 
قسمت نخست آن است، در این قسمت پسر شایسته 
از آمریکا می آید تا مال و اموال پدرش را بردارد و ببرد 
که دچار اتفاقاتی می شود. این فیلم موقعیت های 

کمدی دارد که بوی قسمت نخست آن را هم دارد.

کوتــاه 
 پخش سریالی با 
بازی »خطیبی« 

شبکــه آی فیلـــم به زودی سریــال »گل های 
گرمسیری« محمدمهدی عسگـــرپور را بازپخش 
می کند. بازپخـــش سریال تلــویزیونی »گل های 
گرمسیری« به کارگردانی محمدمهدی عسگرپور، از 
۲۵ شهریور از آی فیلم فارسی به روی آنتن می رود. 
این روزها اعلام شده است که ساخت سریال ماه 
رمضان شبکه سه سیمــا هم به مهدی عسگرپور 
سپرده شده است. مجموعــه ای با عنوان »حضرت 
اجل« به تهیه کنندگی ایرج محمدی که به تازگی 
در مرحله پیش تولید قرار گرفته است. سریال جدید 
عسگرپور در ۲۶ قسمت به سفارش گروه فیلم و سریال 
شبکه سه سیما ساخته می شود. اما سریال »گل های 
گرمسیری« که محصول سال ۱3۸۷ شبکه یک 
سیماست از پنجشنبه، ۲۵ شهریور هر شب ساعت 
۲۱  پخش می شود. فیلم نامه »گل های گرمسیری« 
توسط محمدمهدی عسگرپور نوشته شده است و در 
خلاصه داستان آن آمده: تعطیلی دانشگاه ها قبل از 
شروع جنگ تحمیلی باعث پراکنده شدن تعدادی از 
دانشجویان می شود. در این میان ناهید و رسول که 
قصد ازدواج باهم را دارند با شروع جنگ ازهم جدا 
می شوند. رسول برای دفاع از وطن عازم زادگاهش 
خرمشهر می شود و ناهید برای یافتن او موانع زیادی 
را پشت سر می گذارد، اما رسیدن دوباره  این دو به 
یکدیگر سرآغاز ماجراهایی تازه است. بازیگرانی چون 
اشکان خطیبی، آتیلا پسیانی، بهنوش طباطبایی، 
روناک یونسی، عمار تفتی، مریم بوبانی و مهدی ساکی 

در این مجموعه به ایفای نقش پرداخته اند. 

المیرا دهقــانی، در حالی که دانشجوی رشته 
صنایع غذایی بود، بازیگری را از شیراز و تئاتر آغاز 
کرد. اولین بار در سریال »همه چیز آنجاست«، 
برای اثری تلویزیونی بازی کرد، نقشی که خیلی 
پررنگ نبود. »هشت ونیم دقیقه«، »پرستاران« و 
»سایه بان«، دیگر سریال هایش بودند تا این که با 
ایفای نقش یاسمن، در »لحظه گرگ و میش« 
)۱3۹۷( شناخته شد. همان سال، اولین حضور 
خود در عرصه سینما را با فیلم »فصل ماهی 
سفید« با کارگردانی قربان نجفی تجربه کرد. 
دومین تجربه او در سینما هم، فیلم »سیاه باز« 
با کارگردانی حمید همتی و تهیه کنندگی علی 
قائم مقامی است که این روزها روی پرده سینماها 
به نمایش درآمده است. »خبرآنلاین«، با »المیرا 
دهقانی« گفت وگویی انجام داده که در ادامه 

می خوانید:
مهمترینچیزیکهشمــارابهپذیرش
بازیدریکفیلمیاسریال،راضـیمیکند،

چیست؟
اولویت من همیشه فیلمنــامه و نقشی است 
که با آن احساس راحتی داشته باشم و بتوانم 
با آن ارتباط برقرار کنم. در پیشنهادهایی که 
به سمت من می آیند، ترجیحم انتخاب کردن آن 
نقش هایی است که از پس آن بر می آیم.  این سوال 
به خاطر این بود که »سیاه باز«، با کارهای پیشین 
شما در تلویزیون و سینما، از نظر ژانر و داستان 
و فضا تفاوت دارد. بله، با توجه به معمایی بودن 
»سیاه باز«، من یک ژانر کاملا متفاوتی را تجربه 
کردم و در طول کار، خودِ نقش، تجربه متفاوتی را 

برای من رقم زد.
اینفیلم،داستانمتفــاوتیراروایت
میکندامادغدغهودلیلاصلیشمابرای

بازیدرآنچهبود؟
فیلمنامه ای که بسیار پرچالش و با گره های زیاد 
و غافلگیری های فراوان همراه بود. زمانی که شروع 
به خواندنش کردم، ثانیه ای آن را زمین نگذاشتم. 
زمانی هم که »سیاه باز« را در سینما دیدم، رو 

دست خوردم، چون هدف داستانِ فیلم هم همین 
است و دائم می خواهد به مخاطب را دست بزند. 
همین موضوع باعث می شود تا آخرین سکانس 
هیچ چیزی قابل حدس نباشد. علاوه بر جذابیت 
داستان، باید گفت که نقش من هم بسیار پرُچالش 
بود و به عنوان یک بازیگر بسیار دوست داشتم 

چنین صحنه های متفاوتی را بازی کنم.
»سیاهباز«درشرایطهمهگیریکرونا
رویپردهرفتهکهتعدادتماشاگرانسینما
بهشدتکاهشیافتهاست.ایناتفاقدست
شمانبودهونیست،چهحسیبهاینشکل

ازاکراندارید؟
»سیاه باز«، فیلمی راضی کننده  است که اگر 
در شرایط بهتری روی پرده سینما می رفت، 
می توانست مخاطب بیشتری را به خود جذب 
کند و با استقبال گرم تری مواجه شود. نمی دانم 
که فیلم اکران آنلاین هم دارد یا خیر، اما اگر این 
اتفاق رخ دهد، بسیار به آن امیدوار هستم، چون 
الان، افراد سینمادوست زیادی هستند که به خاطر 
کرونا به سالن ها نمی روند، ولی آثار به نمایش 
درآمده در پلتفرم ها را می بینند. من، هم چون 
هر بازیگر دیگری و دیگر عوامل اثر، دوست دارم 
فیلمم را تماشاگران بیشتری ببینند تا نتیجه کار 

و بازخورد آن را دقیق تر ارزیابی کنم. 
وقتیعکسهایبازیگران»سیاهباز«
منتشرشد،بسیاریدرفضایوبومجازی،
ازکیفیتگریمها،انتقادهایتندیکردند.
ولیوقتیتماشاگر،فیلمراببیند،متوجه
دلیلایننوعازگریمخواهدشد.ایننوع
قضاوتها،پیشازدیدنفیلمراچگونه

ارزیابیمیکنید؟
در »سیاه باز«، گریم با مفهوم کار گره خورده 
و بسیار حساب شــده است و ارتباط مستقیمی 
باهم دارند. برای همین متوجه نمی شوم چگونه 
ممکن است یک نفر فیلمی را ندیده باشد و 
فقط از روی چند عکس به آن ایراد وارد کند و 
با قطعیت، گریم و کیفیت فیلم را رد کند. این 

درحالی است که همان فرد وقتی فیلم را می بیند، 
با یک دید دیگر اثر را قضاوت می کند. باید با 
یک دید جامعه شناختی و گسترده، به معضلِ 
قضاوت های زود هنگام پرداخت که در بسیاری 
از شئون جامعه دیده می شود. با سرعتی که در 
انتشار مطالب، نظرها و دیدگاه های شخصی در 
شبکه های اجتماعی پیش آمده، همیشه ممکن 
است یک داوری یا ارزیابی شتاب زده، جریانی 
غلط را راه بیندازد که کار یک شخص یا زحمات 

یک گروه را با بی انصافی کامل، بر باد دهد.
»رها«در»سیاهباز«یکخشمسرکوب
شدهایداردکهآنرابیشازافراددیگر
بروزمیدهد.تحــلیلتانازاینویژگی

شخصیتچیست؟
هر یک از این افراد سعی دارند به نحوی خشم 
خود را خالی کنند. ولی این موضوع را فراموش 
نکنیم که رها، زن قصه است و فشار بیشتری را 
به نسبت دیگران، متحمل شده و به همین دلیل 
بیشتر از آدم های دیگر، خشم سرکوب شده اش را 
آزاد می کند و دنبال انتقام گرفتن است.  و انتقام، 
تم اصلی درام »سیاه باز« است.  بله و در سکانس 
پایانی می بینیم که همه افراد از این انتقام  رضایت 
دارند. حضور شما در »لحظه گرگ ومیش« که 
باعث شد شناخته و دیده شوید. از آن سریال 
بگویید.  »لحظه گرگ ومیش« اولین نقش اصلی 
من بود و چون قصه ای عاشقانه  را روایت می کرد، 
فضاسازی خوبی داشت و به موقعیت هایی که 
مردم در زندگی  خود تجربه کرده اند، می پرداخت، 
خیلی خوب توانست مردم را با خودش همراه کند.
جدیدترینسریالیافیلمیکهدرآن

ایفاینقشکردهاید،چیست؟
یک سریال تلــویزیونی به نام »پس از آزادی«، 
اثر آقای باشه  آهنگر است که البته تازه نیست و 
پس از دو سال هنوز پخش نشده و دلیل آن را هم 
نمی دانم. یک سریال شبکه نمایش خانگی به نام 
»حرفه ای«، اثر مصطفی تقی زاده را هم در نوبت 

پخش دارم.

جمشید سماواتیان که از اواخر مردادماه 
به کرونا مبتلا شــده بود و در شرایط 
جسمانی مساعدی نبود، اکنون نیز به گفته 
مدیرعامل موسسه هنرمندان پیشکسوت 
شرایط چندان مساعدی ندارد. جمشید 
سماواتیان در پی ابتلا به کرونا، پس از 
پیگیری های صورت گرفته در بیمارستان 
بانک ملی در چهارراه استانبول بستری شد و 
خونریزی شدید داشت، اما به اصرار خودش 
به منزل منتقل شد. نیکنام حسین پور در 
همان زمان اطلاع داده بود که 3۰ درصد از 
ریه این هنرمند در پی ابتلا به کرونا درگیر 
شده است. اکنون مدیرعامل موسسه 
هنرمندان پیشکسوت که به دیدار این 
هنرمند رفته است، درباره وضعیت فعلی 
جسمانی سماواتیان می گوید: حال ایشان 
به علت بیماری زمینه ای که دارند خیلی 
خوب نیست. هنوز درگیر کرونا هستند و در 
منزل به او اکسیژن وصل است. به طورکلی 
شرایط جسمانی و روحی ایشان به جهت 
اینکه تنها زندگی می کنند، مساعد نیست. 

ولی پزشک مدام به او سر می زند.

 »سماواتیان« 
هنوز درگیر کروناست

»طبقه یک ونیم« به کارگردانی نوید 
اسماعیلی پس از دریافت پروانه نمایش 
برای اکران در سینماها آماده می شود. 
پروانه نمایش فیلم سینمایی »طبقه 
یک ونیم« به کارگردانی نوید اسماعیلی، 
تهیه کنندگی غلامرضا آزادی و نویسندگی 
حسین نمازی و با بازی مهدی هاشمی 
صادر و قرار است با در نظر گرفتن شرایط 
سینماهای کشور در فرصتی مناسب روی 
پرده برود. با توجه به شرایط کرونایی و 
ویژه سینماها و گفته های مجری طرح 
این اثر هنوز تصمیمی برای اکران آنلاین 
فیلم ندارد و بر همین اساس احتمال دارد 
به زودی مقدمات اکران آن در سینما 
فراهم شود. »طبقه یک ونیم« یک کمدی 
اجتماعی با فضایی خاص است که اولین اثر 
سینمایی نوید اسماعیلی در مقام کارگردان 
محسوب می شود. داستان این فیلم در یک 
کارخانه می گذرد که مدیرعامل آن یک 
روز با ورود به محل کار، متوجه اتفاقاتی 
غیرمنتظره می شود که همین سرآغاز 

ماجراهای مختلف فیلم است.

جشنواره ویژنی کورته ۲۰۲۱ ایتالیا با 
انتخاب حامد سلیمان زاده به عنوان داور، 
بخشی را به فیلم کوتاه ایران اختصاص داده 
است. حامد سلیمان زاده، منتقد و مدرس 
بین المللی سینمای ایران با همراهی یوآن 
رایدینگر بازیگر و کارگردان کانادایی و 
ماری بویسار بازیگر فرانسوی، به  عنوان 
هیات داوران بخش بین الملل دهمین 
جشنواره بین المللی فیلم »ویژنی کورته« 
ایتالیا معرفی شدند. امسال به مناسبت 
صدوبیستمین زادروز ویتوریو دسیکا، این 
دوره جشنواره »ویژنی کورته« با تمرکز 
بر مرور آثار این کارگردان سرشناس و 
استاد سینمای نئورئالیستی ایتالیا برگزار 
می شود. همچنین مرور سینمای ایران 
با شعار »سینما ما را روشن می کند« در 
کانون تمرکز این دوره جای دارد. در این 
دوره ۱۰۶ فیلم کوتاه از 3۷ کشور جهان 
و ۵ قاره در بخش های مختلف رقابتی 
و غیررقابتی به نمایش درمی آید. این 
بخش ها شامل بخش های رقابتی فیلم 
داستانی ایتالیایی، بین المللی، انیمیشن، 
مستند و کودکــان است. دو بخش 
غیررقابتی شامل بخش فیلم های کوتاه 
ابتکاری و خاص و بخش ویژه یک کشور 
است. این بخش ویژه یک کشور امسال 
به ایران اختصاص یافته است. مدیر هنری 
جشنواره با تاکید بر روز تولد ویتوریو دسیکا 
آن را روزی مهم برای ایتالیا خواند و گفت: 
به همین دلیل دهمین دوره این جشنواره 
به این چهره تقدیم می شود و کتابی نیز در 

این باره در جشنواره رونمایی می شود.

تدارک اکران فیلمی با 
بازی »مهدی هاشمی«

»حامد سلیمان زاده« داور 
جشنواره ایتالیایی شد

رو بــه رو

یک بازیگر پیشکسوت تلویزیون گفت: متاسفانه معضل اصلی 
بچه های تئاتر در طی این مدت دو ساله شیوع کرونا عدم فعالیت 
به دلیل شرایط موجود است و در پی این بیکاری این قشر درآمدی 
ندارند به همین خاطر تئاتری ها با وضعیت بد معیشتی روبه رو 
شده اند. ایرج راد افزود: من ۲دوز واکسن کرونا را دریافت کرده 
بودم و به رغم اینکه بسیار رعایت می کردم و مراقب بودم تا به این 
ویروس مبتلا نشوم، اما در نهایت به شکل شدیدی به این ویروس 
مبتلا شدم و نمی دانم شاید تزریق ۲دوز واکسن باعث شد تا کارم 
به بستری شدن در بیمارستان نکشد. این بازیگر پیشکسوت سینما 
و تلویزیون در همین راستا بیان کرد: این روز ها خیلی بهترم و فقط 
با ضعف ناشی از عوارض این ویروس دست وپنجه نرم می کنم، 
۲۰روزی از ابتدای ابتلای من به این بیماری می گذرد و حالم 
خیلی بهتر است. در بیمارستان بستری نشدم، اما روزانه برای 
تزریق دارو به بیمارستان مراجعه می کردم و در رفت وآمد بودم. 
وی پیرامون مجموعه فعالیت های خود در طی مدت دو ساله شیوع 
کرونا ابرازکرد: من در مدت دو ساله ورود کرونا به جهان بسیار 
رعایت می کردم و حضور در هیچ اثری را نپذیرفتم و تا بهبود این 
شرایط کاری نمی کنم تا ببینم اوضاع چگونه پیش می رود. راد در 
همین راستا تاکید کرد: در این مدت بسیار پیشنهاد کار داشتم هم 
از سینما و هم از تلویزیون، اما برای جلوگیری از شیوع این ویروس 
هیچکدام را قبول نکردم و در خانه ماندم، اما در نهایت با این وضعیت 
روبه رو شدم. بازیگر پیشکسوت سینما و تلویزیون پیرامون وضعیت 
این روز های تئاتر بیان کرد: متاسفانه معضل اصلی بچه های تئاتر 
در طی این مدت دو ساله شیوع کرونا عدم فعالیت به دلیل شرایط 
موجود است و در پی این بیکاری درآمدی هم برای این قشر باقی 
نمی ماند به همین خاطر تئاتری ها با وضعیت بد معیشتی روبه رو 
شده اند. وی خاطرنشان کرد: امیدوارم با شروع واکسیناسیون 
هنرمندان اوضاع برای این قشر بهتر شود و ببینیم که چه زمانی 

اهالی عرصه نمایش می توانند دوباره به صحنه باز گردند.

ایرجراد:

تئاتری ها در وضعیت بد معیشتی هستند

خبــر
اعتراضکارگردان»قبلهعالم«بهاصلاحیهها

این اثر من نیست
حامد محمدی کارگردان سریال »قبله عالم« که در شبکه 
خانگی عرضه می شود بیان کرد که اصلاحیه های قسمت های 
دیده شده اینقدر زیاد است که آنچه پخش شده اثر او و تیم سازنده 
نیست. نویسنده و کارگردان »قبله عالم« در قالب متنی کوتاه 
نسبت به اصلاحات 3 قسمت ابتدایی این مجموعه که در دسترس 

مخاطبان قرار گرفته است، اعتراض کرد.
»هموطنانصبورم

دوست داشتیم با این وضعیت پیچیده جهان و پیچیده تر 
و تلخ تر کشور عزیزمان که هر روز خبر ازدست دادن ناگهانی 
عزیزانمان را می شنویم، با کمی لبخند به خانه هایتان بیاییم اما 
عده ای نهاد ناشناخته و همیشه دلسوز، حتی دوست ندارند مردم 
در این شرایط هم برای لحظه ای کوتاه بخندند. تلاش کردیم با 
مذاکره، گفت وگو، تعامل و دوری از رسانه ای شدن اتفاقات پیش 
آمده، این سوءتفاهم ها حل شود یا این اثر تا اطلاع ثانوی منتشر 
نشود اما زورمان به حق طبیعی خودمان و شما نرسید. شما که 
غریبه نیستید، اصلاحیه قسمت های پخش شده و پخش نشده به 
استناد برگه های ممهور و مستند )قابل ارائه به مردم عزیز ایران در 
هر کجای جهان( آنقدر زیاد است که متاسفانه آنچه از این سریال 
پخش شده و پخش نشده اثر ساخته شده توسط من و تیم همراه 
و درجه یک سازنده این اثر نیست و برای احترام به مخاطبان، 
چنانچه بعدتر این سریال به خانه های شما بیاید، بدون تیتراژ 
ابتدایی و انتهایی پخش خواهد شد. ارادتمند تک تک ملت صبور و 

عزیز ایران. حامد محمدی، نویسنده و کارگردان.«

تئــاتر
مدیرتالارهنر:

منتظر مجوز فعالیت هستیم
مدیر تالارهنر اعلام کرد که تعطیلی های اخیر کرونایی ضربه 
شدیدی به این سالن اجراهای کودک و نوجوان وارد کرد زیرا 
روند اعتمادسازی خانواده ها برای حضور مجدد در تالار سخت تر 
شده است. حسین موذن گفت: برنامه های تالارهنر هم مانند 
سایر تالارهای نمایشی به دلیل شیوع کرونا و تعطیلی های اخیر 
تحت الشعاع قرار گرفته و باید اجراها جابه جا شوند. جابه جایی 
اجراها برای کارگردان ها تبعات زیادی دارد زیرا یک گروه را با 
صرف هزینه و اعتبار دور هم جمع کرده اند و دیگر نمی توانند 
همان گروه را چند ماه دیگر نیز داشته باشند. وی ادامه داد: ما در 
برنامه اجرایی ۱۴۰۰ تالارهنر فقط توانستیم میزبان یک اجرای 
نمایشی باشیم و دومین اجرا به دلیل تعطیلی های اخیر کرونایی 
به تعویق افتاد. بخشی از تعهدات اجرایی سال ۹۹ و همچنین 
تعهدات سال ۱۴۰۰ تالارهنر باقی مانده و در عین حال تقاضای 
جدید برای نوبت اجرا نیز داریم. موذن یادآور شد: ما به گروه هایی 
که تقاضای نوبت اجرا در تالارهنر را دارند اعلام می کنیم که 
شرایط دست ما نیست و نمی توانیم یک زمان قطعی را برای 
اجرای آنها در نظر بگیریم. البته برخی گروه ها این موضوع را 
می پذیرند و برخی نه. مدیر تالارهنر معتقد است شرایط کرونایی 
شکننده است و مدیران سالن های تئاتری و هنرمندان نمی توانند 
با قطعیت برنامه ریزی کنند. وی در ادامه سخنان خود اظهارکرد: 
مدیران سالن های تئاتری در مقام تصمیم گیرنده نیستند بلکه در 
مقام مجری فعالیت می کنند و وقتی گفته شود که باید فعالیت ها 
را تعطیل کرد مجبور به تعطیلی و توقف فعالیت ها هستیم در 
نتیجه امکان برنامه ریزی دقیق و قطعی وجود ندارد. موذن تصریح 
کرد: در تئاتر بزرگسال اصل بر اعتماد افراد است ولی در تالارهنر 
و تئاتر کودک ونوجوان اصل بر اعتماد خانواده هاست. شرایط 
ما تا رسیدن به شرایط پایدار سخت تر است. قبل از تعطیلی 
اخیر کرونایی خیلی برای اعتمادسازی خانواده برای حضور در 
تالارهنر تلاش کرده و موفق هم بودیم ولی تعطیلی های اخیر 
ضربه شدیدی به ما زد. مدیر تالارهنر در پایان سخنان خود گفت: 
خانواده از شیوع کرونای دلتا و اینکه در این موج کودکان مصون 
نیستند بسیار نگران هستند در نتیجه بعداز بازگشایی مجدد 
تالار، برای اعتمادسازی آنها باید خیلی تلاش کنیم. ما در حال 
حاضر منتظر تصمیم ستاد ملی مقابله با کرونا و همچنین وزارت 
فرهنگ و ارشاد اسلامی برای بازگشایی مجدد سالن های دولتی 

تئاتر هستیم و بعداز آن باید فعالیت خود را از سر بگیریم.

حسن ناهید از اساتید برجسته 
نی نوازی کشور که سال گذشته در 
آذرماه در شرایط جسمانی خوبی 
به سر نمی برد، خوشبختانه اکنون در 
صحت و سلامت است. ناهید گفت 
که این روزها در وضعیت جسمانی 
خوبی به سر می برد و دُزدوم واکسن 
خود را نیــز تزریـــق کرده است. 
این هنرمند در آغـــاز ۷۸ سالگی 
و زمانی که تنها یک دز از واکسن 
کرونا را دریافت و در انتظار تزریق 
دز دوم بود، گفته بود که امیدوار 
تزریق واکسن  با  است جوان ها 
کرونای خود بتوانند به روال عادی 
زندگی شان بازگردند. با این همه این 
نوازنده پیشکسوت، چند سالی است 
که دیگر توان نواختن نی را ندارد. او 

در این  زمینه گفته بود که به دلیل 
انجام عمل ایمپلنت دیگر نمی تواند 
ساز بنوازد و پس از انجام این عمل 
تنها از راه تدریس در دانشگاه و 
کلاس خصوصی امورات زندگی اش 
را می گذراند. حسن ناهید درباره 
شیوه نی نوازی اش تصریح کرد: 
»هر نوازنده ای باید سبک خودش 
را داشته باشد همانطور که در 
تارنوازی صدای تار شهناز و دیگران 
فرق دارد در نی نوازی نیز این موضوع 
صدق می کند. ساز هر نوازنده ای 
صدای خود را دارد و سبکش هم 
مشخص است. من هیچ وقت از زنده 
یاد کسایی تقلید نکردم و دنبال 
کار خودم رفته ام و تک نوازی های 
همچنین  او  داشته ام.«  زیادی 

درباره ورود و نوازندگی اش در 
ارکستر، اظهارکرد: »وارد کارهای 
ارکستری شدم متوجه شدم نی 
نقطه ضعفی دارد و آن هم این است 
که وقتی می خواهی از صدای بم به 
زیر بروی یک نت کم است. در این 
راستا از استاد قنبری مهر کمک 
خواستیم تا این خصوصیت نی را 
برطرف کنند اما این در حالی بود 
که زیبایی نوای نی در این بود که با 
همان شیوه شنیده شود. در حالی که 
کسایی هم سال ها با همین نی ها 
نواخته است. یادم می آید زمانی که با 
ارکستر فیلارمونیک لندن به رهبری 
ایرج صهبایی همکاری می کردم یک 
روز نوازنده فلوت ارکستر نزد من 
آمد و سازم را گرفت و گفت »ساز 

ناهید  می رسد.«  به نظر  سختی 
متولد ۱3۲۲ است و از ۱۰ سالگی 
موسیقی کار کرده است. او از ۱۸ 
سالگی نزد حسین تهرانی آموزش 
دیده و از شاگردان زنده یاد حسن 
کسایی، ـ نوازنده مطرح نی  بوده 
است. این نوازنده سابقه همکاری 
با ارکسترهای ایرانی و خارجی را در 

کارنامه کاری خود دارد.

سریال »افرا« به کارگردانی بهرنگ توفیقی هر 
شب ساعت ۱۰ روی آنتن شبکه یک می رود و با 
استقبال نسبی مخاطبان مواجه شده است. در این 
مجموعه داستان های موازی مختلفی وجود دارد 
و علاوه بر روایت داستانی عاشقانه، به ماجراهای 
شکارهای غیرقانونی و مشکلات شغل محیط بانان 
پرداخته شده است. کامبیز دارابی )تهیه کننده 
سریال افرا( درباره اینکه تاکنون چقدر ممیزی 
شامل حال این سریال شده است، گفت: واقعیت 
این است که همه ما که در این حرفه کار می کنیم، 
تا حدودی ممیزی ها و خط قرمزها را می شناسیم 
و تلاش می کنیم که از مرحله فیلمنامه و اجرا 
حواسمان به این اتفاق باشد. در این پروژه هم به 
همین صورت عمل کردیم و حواسمان بود که 

شکل نرمالی که می توانیم کار را به پخش برسانیم 
در مرحله اجرا انجام دهیم که با کمترین ممیزی 
مواجه شویم. ضمن اینکه مدیران شبکه یک 
هم بسیار با ما همراه بودند و تا الان خیلی اذیت 
نشده ایم و چیز خاصی وجود نداشته که بر مبنای 
آن بگویم کار لطمه خورده است. وی  همچنین 
درباره شرایط تولید این مجموعه تلویزیونی 
افزود: به هرحال در ایام کرونا همه چیز برقرار بود 
و باید سریال های مختلف ساخته می شد. ما نیز 
همچون کارهای دیگر این مدت، روند تولید را با 
تمام مشکلاتی که داشتیم پشت سر گذاشتیم. این 
مجموعه ابتدا در یک مقطع کوتاهی با تیم دیگری 
فیلمبرداری شد ولی بعد پروژه متوقف شد. سپس 
تیم تغییر کرد و ما کار را جلو بردیم و سرانجام 
به مجموعه ای رسیدیم که این روزها روی آنتن 
شبکه یک می رود. دارابی در ادامه درباره سختی 
کار بازیگران که مجبور هستن بدون ماسک در 
مقابل دوربین حاضر شوند، بیان کرد: هیچکس 
از تیم ما تا پایان فیلمبرداری واکسن نزده بود. اما 
باید کار را به اتمام می رساندیم. شرایط پیچیده 
و سختی بود. چراکه ما یک گروه بودیم و باید 
در کنار هم کار می کردیم. بازیگرها نیز مجبور 

بودن که جلوی دوربین بدون ماسک حاضر شوند 
و چاره ای نبود. متاسفانه در این مدت دیدیم که 
خیلی از همکاران ما در گروه ها و پروژه های دیگر 
دچار کرونا شدند و تعدادی از آنها را از دست دادیم. 
در این شرایط طبیعتا همگی می دانیم که واکسن 
جز واجبات برای تمام مردم است. به خصوص 
برای کار ما که شرایط ویژه ای دارد. تهیه کننده 
سریال »افرا« در بخش پایانی صحبت هایش درباره 
شرایط تهیه کنندگی در تلویزیون و سینما توضیح 
داد: تهیه کنندگی یک تخصص است. در سینما 
می گوییم هرکسی که سرمایه داشته باشد می تواند 
روی فیلمی سرمایه گذاری کند و هزینه تولید 
فیلم را بپردازد. اما بعد این مبلغ برای اجرا باید در 
اختیار تهیه کننده ای قرار گیرد. سرمایه گذاری در 
تلویزیون که اصلا معنا ندارد؛ چراکه سرمایه توسط 
خود تلویزیون تامین می شود. اما تهیه کنندگی 
جریان دارد و کار به شدت سختی است. اگر بخواهیم 
به شکل درست آن بگوییم، یک تهیه کننده باید به 
تمام زیر و بم های ساخت یک فیلم یا سریال اشراف 
داشته باشد و با تمام بخش ها آشنا باشد. قطعا کسی 
که تجربه و تخصص این کار را نداشته باشد از پس 

این کار بر نمی آید.

از نی  نواز پیشکسوت کشورمان چه خبر؟

کامبیزدارابی،تهیهکننده»افرا«

تاکنونممیزینداشتیم

المیرادهقانی:

»سیاه باز«، فیلمی راضی کننده  است


